
 

 

Protokół nr XLII.18 

sesji Rady Powiatu Międzyrzeckiego 

z dnia 31 stycznia 2018 r. 
 

 

Przewodniczący Rady Jarosław Szałata otworzył obrady o godzinie 14
00 

w Starostwie 

Powiatowym w Międzyrzeczu. Obecnych na początku sesji było 14 radnych (nieobecni byli 

radni: Ewa Chwirot, Zbigniew Świątek, Robert Krzych) co stanowiło kworum. 

Przewodniczący przywitał gości (lista obecności w załączeniu). Następnie poinformował, że 

Starosta zwrócił się z wnioskiem o rozszerzenie porządku obrad o projekt uchwały 

zmieniający uchwałę w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół 

niepublicznych o uprawnieniach szkół publicznych prowadzonych na terenie powiatu 

międzyrzeckiego oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystywania 

(druk nr 6). Podyktowane jest to koniecznością poprawy błędnych zapisów.  

W przeprowadzonym głosowaniu jawnym za wprowadzeniem projektu uchwały na druku nr 6 

do porządku obrad głosowało 14 radnych (obecnych w głosowaniu było 14 radnych).  

Przewodniczący zapytał czy do porządku obrad są jeszcze jakieś pytania? Pytań nie było. 

 

Porządek obrad: 

1. Sprawy organizacyjne sesji: 

a) stwierdzenie kworum, 

b) porządek obrad. 

2. Zapytania i interpelacje radnych. 

3. Przyjęcie planów pracy komisji stałych Rady Powiatu na rok 2018.  

4. Przyjęcie planu pracy Rady Powiatu na rok 2018. 

5. Roczne sprawozdanie z efektów pracy organizatora rodzinnej pieczy zastępczej za rok 

2017. 

6. Informacja o wykorzystaniu środków PFRON i ocena wykonywania zadań z zakresu  

pomocy społecznej w powiecie. 

7. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w roku 2017. 

8. Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie statutu Domu Pomocy Społecznej w Rokitnie nr 38 (druk nr 1), 

b) w sprawie likwidacji Szkolnego Schroniska Młodzieżowego w Międzyrzeczu 

(druk nr 2), 

c) w sprawie likwidacji szkoły policealnej w Międzyrzeczu (druk nr 3), 

d) w sprawie planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Międzyrzeckiego 

na rok 2018 (druk nr 4), 

e) w sprawie zmiany w uchwale budżetowej na 2018r. (druk nr 5), 

f) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji 

dla szkól niepublicznych o uprawnieniach szkól publicznych prowadzonych na 

terenie powiatu międzyrzeckiego oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości 

ich pobrania i wykorzystywania (druk nr 6). 

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

10. Sprawozdanie starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym. 

11. Przyjęcie protokołów z sesji Rady Powiatu z dnia 20 i 28 grudnia 2017 r. 

12. Sprawy organizacyjne i korespondencja do Rady Powiatu. 

 

Ad 2. 

 

Przewodniczący Rady przekazał głos radnym. 
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Radny Jarosław Soroka zgłosił sprawę drogi Nowa Wieś – Dębowiec na której zrobiło się 

„jezioro” i zapytał kiedy będzie to zrobione? Następnie zgłosił sprawę skrzyżowania drogi  

w Starym Dworku oraz chodnika w Chycinie, w którym zrobiło się zagłębienie. Radny zgłosił 

również mostek na Jordance, między Sokolą Dąbrowa a Goruńskiem, w którym zrobiła się 

wyrwa.  

 

Radny Krzysztof Marzec zapytał, jaki jest stan rzek w powiecie, jak przedstawiają się 

kwestie regulacji i na ile jesteśmy bezpieczni? 

 

Radny Grzegorz Mrowicki złożył interpelację w sprawie utworzenia filii wydziału 

komunikacji w Skwierzynie. Mieszkańcy skarżą się na długi czas oczekiwania na rejestrację 

pojazdu, a do tego dochodzi jeszcze dojazd. Na takie pomieszczenie znalazłoby się miejsce  

w Urzędzie Miejskim. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że wpłynęło do niego pismo Sołtys Sołectwa Stołuń  

z prośbą o wyremontowanie drogi Pszczew – Stołuń oraz odcinka drogi gruntowej od 

kapliczki w stronę leśniczówki. Pismo zostanie przekierowane do Zarządu Powiatu. 

 

Ad 3. 

 

Przewodniczący Rady poprosił przewodniczących komisji stałych o przedstawienie planów 

pracy komisji na rok 2018. 

 

O godz. 14
10

 przyszedł radny Robert Krzych (obecnych było 15 radnych). 

 

Beata Kwiatkowska Wiceprzewodnicząca Komisji Infrastruktury Społecznej 
przedstawiła plan pracy komisji na rok 2018 (plan pracy w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są jakieś uwagi do przedstawionego planu pracy? Uwag 

nie było. 

 

Grzegorz Mrowicki Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu przedstawił 

plan pracy komisji na rok 2018 (plan pracy w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są jakieś uwagi do przedstawionego planu pracy? Uwag 

nie było. 

 

Jarosław Soroka Przewodniczący Komisji Budżetu i Infrastruktury Gospodarczej 
przedstawił plan pracy komisji na rok 2018 (plan pracy w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są jakieś uwagi do przedstawionego planu pracy? Uwag 

nie było. 

 

Ad 4. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił plan pracy rady powiatu na rok 2018 (plan pracy  

w załączeniu do protokołu). Zapytał, czy są jakieś uwagi do tego planu? Uwag nie było. Plan 

pracy zostanie przekazany do jednostek organizacyjnych, żeby można było przygotować się 

do tematyki kolejnych sesji. 
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Ad 5-7. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że pkt sesji od 5 do 7 dotyczą sfery działalności PCPR. 

Radni otrzymali wcześniej sprawozdania i dyskutowali na te tematy na komisjach. Następnie 

przekazał głos Elżbiecie Górnej Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie  

w Międzyrzeczu. 

 

Dyrektor PCPR powiedziała, że złożone zostały trzy sprawozdania: 1) Roczne sprawozdanie 

z efektów pracy organizatora rodzinnej pieczy zastępczej za rok 2017, 2) Informacja  

o wykorzystaniu środków PFRON i ocena wykonywania zadań z zakresu  pomocy społecznej 

w powiecie, 3) Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w roku 

2017 (sprawozdania w załączeniu do protokołu). Sprawozdania obejmują całą działalność 

PCPR, które realizuje zadania z wielu ustaw. Zatrudnionych jest 21 pracowników, w tym 4 

osoby na umowę – zastępstwo. Realizowany jest projekt unijny, który obejmuje 122 

uczestników. W ramach tego projektu udzielane jest wsparcie, aktywizuje się zawodowo 

osoby bezrobotne, nieaktywne zawodowo. Udzielane jest wsparcie pełnoletnim 

wychowankom, którzy opuścili pieczę zastępczą i prowadzona jest z nimi praca socjalna. 

Dyrektor PCPR podziękowała dyrektorom szkół, poradni oraz komendantowi policji za 

współpracę, życzliwość i zrozumienie. Zgodnie z ustawą o pomocy społecznej  

w sprawozdaniu zawarte zostały informacje o potrzebach w pomocy społecznej, które 

wymagają ogromnych nakładów finansowych. 

 

Przewodniczący Rady zapytał czy są jakieś pytania do przedstawionych informacji? Pytań 

nie było. 

 

Przewodniczący ogłosił przerwę w obradach o godz.14
40

. 

 

Obrady sesji wznowiono o godz.14
45

. 

 

Ad 8. 

 

Przewodniczący Rady przystąpił do podejmowania uchwał: 

 

a) w sprawie statutu Domu Pomocy Społecznej w Rokitnie nr 38 (druk nr 1) 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są jakieś pytania, uwagi do tego projektu? Pytań nie było. 

W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę przyjęto 15 głosami „za”, głosów 

„przeciw” 0, „wstrzymujących” 0. W głosowaniu brało udział 15 radnych. Uchwała została 

zarejestrowana pod numerem XLII.214.18. 

 

b) w sprawie likwidacji Szkolnego Schroniska Młodzieżowego  

w Międzyrzeczu (druk nr 2) 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały i zapytał, czy są jakieś pytania, uwagi do 

tego projektu? Pytań nie było. W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę przyjęto 13 

głosami „za”, głosów „przeciw” 0, „wstrzymujących” 2. W głosowaniu brało udział 15 

radnych. Uchwała została zarejestrowana pod numerem XLII.215.18. 
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c) w sprawie likwidacji szkoły policealnej w Międzyrzeczu (druk nr 3) 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały i zapytał, czy są jakieś pytania, uwagi do 

tego projektu? Pytań nie było. W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę przyjęto 15 

głosami „za”, głosów „przeciw” 0, „wstrzymujących” 0. W głosowaniu brało udział 15 

radnych. Uchwała została zarejestrowana pod numerem XLII.216.18. 

 

d) w sprawie planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu 

Międzyrzeckiego na rok 2018 (druk nr 4) 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały i zapytał, czy są jakieś pytania, uwagi do 

tego projektu? Pytań nie było. W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę przyjęto 15 

głosami „za”, głosów „przeciw” 0, „wstrzymujących” 0. W głosowaniu brało udział 15 

radnych. Uchwała została zarejestrowana pod numerem XLII.217.18. 

 

e) w sprawie zmiany w uchwale budżetowej na 2018r. (druk nr 5) 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały i zapytał, czy są jakieś pytania, uwagi do 

tego projektu? Pytań nie było. W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę przyjęto 14 

głosami „za”, głosów „przeciw” 0, „wstrzymujących” 1. W głosowaniu brało udział 15 

radnych. Uchwała została zarejestrowana pod numerem XLII.218.18. 

 

f) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania 

dotacji dla szkól niepublicznych o uprawnieniach szkól publicznych 

prowadzonych na terenie powiatu międzyrzeckiego oraz trybu i zakresu 

kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystywania (druk nr 6). 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały i zapytał, czy są jakieś pytania, uwagi do 

tego projektu? Pytań nie było. W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę przyjęto 15 

głosami „za”, głosów „przeciw” 0, „wstrzymujących” 0. W głosowaniu brało udział 15 

radnych. Uchwała została zarejestrowana pod numerem XLII.219.18. 

 

Ad 9. 

 

Przewodniczący Rady przystąpił do kolejnego punktu obrad przekazując głos Staroście. 

 

Starosta powiedział, że na pytania radnego Soroki odpowiedzi udzieli dyrektor ZDP. 

Odnośnie sytuacji powodziowej powiedział, że na rzece Warcie jest 35 cm powyżej stanu 

ostrzegawczego. Poza podtopieniami terenów zalewowych nie ma na razie zagrożenia. 

Sytuacja wygląda gorzej na rzece Obrze, zwłaszcza w Trzcielu, Międzyrzeczu i Rybojadach. 

Odbyło się posiedzenie powiatowego zespołu zarządzania kryzysowego, gdzie wypracowano 

pewne działania. Straż pożarna sprawdziła czy na rzece nie ma żadnych zatamowań. Drugą 

kwestią było sprawdzenie wodomierza w zalewie bledzewskim. Tą elektrownią zawiaduje 

Enea i tam jest cały czas utrzymywany jednakowy stan, który wynika z pozwolenia wodno-

prawnego. Zwrócono się do Wojewody Lubuskiego o interwencję, żeby w Bledzewie wody 

puścić więcej. Obecnie oczekuje się na odpowiedź, chociaż Enea twierdzi, że nie jest to 

możliwe. Na Obrze jest 50 cm powyżej stanu alarmowego i na dzień dzisiejszy rośnie.  

W najbliższy piątek odbędzie się kolejne posiedzenie zespołu zarządzania kryzysowego. 

Pewne zamieszanie bierze się ze zmiany zarządzających wodami. Od 1 stycznia tego roku 
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powstało nowe gospodarstwo Wody Polskie. Jest również Regionalny Zarząd Gospodarki 

Wodnej w Poznaniu, Zlewnia w Gorzowie i nadzór wodny w Międzyrzeczu. 

 

Radny Krzysztof Marzec zapytał, czy podtopienia nie zagrażają Muzeum? 

 

Starosta powiedział, że jest takie zagrożenie i obecnie trwają rozmowy jak zabezpieczyć 

Muzeum, a zwłaszcza jego zbiory. Magazyny powodziowe są dobrze zaopatrzone, jest to 

kwestia worków i ich ułożenia. 

 

W sprawie utworzenia filii wydziału komunikacji Starosta powiedział, że udzieli 

szczegółowej odpowiedzi na piśmie. Na chwilę obecną jest to niemożliwe. Czas oczekiwania 

na rejestrację trochę się wydłużył bo od 1 stycznia wdrożony został przez ministerstwo  

Cepik 2. W dzisiejszym stanie prawnym to nie jest tylko kwestia oddelegowania pracownika, 

ponieważ następuje bezpośrednie połączenie z centralną ewidencją pojazdów i kierowców. To 

samo zresztą mogłaby zgłaszać każda inna gmina. 

 

Ad 10. 

 

Przewodniczący Rady przystąpił do następnego punktu obrad przekazując głos Staroście,  

a następnie Skarbnikowi. 

 

Starosta poinformował, że Zarząd odbył cztery posiedzenia. Szczegółowe informacje z tych 

posiedzeń umieszczone są na stronie Biuletynu Informacji Publicznej. 

 

Skarbnik przedstawił informację o uchwałach budżetowych podjętych przez Zarząd. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania do przedstawionych sprawozdań? Pytań nie 

było 

 

Ad 11. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że nie zgłoszono uwag, ani wniosków do protokołów. 

Protokół z XL i XLI sesji został przyjęty. 

 

Ad 12. 

 

W sprawach organizacyjnych Przewodniczący Rady przypomniał o piśmie, które wpłynęło od 

Sołtys Sołectwa Stołuń i zostanie przekazane do Zarządu. Radni otrzymali również 

informację o wszczęciu postępowania nadzorczego oraz rozstrzygnięcie w stosunku do 

uchwał oświatowych.  

 

Posiedzenie sesji zakończono o godz.15
10

. 

 

 

 Protokołował      Przewodniczący Rady Powiatu 

 

         Jarosław Szałata 

 


